
Title (en)
Device for atomising melts

Title (de)
Einrichtung zum Zerstäuben von Schmelzen

Title (fr)
Dispositif de pulvérisation de fontes

Publication
EP 1234890 A1 20020828 (DE)

Application
EP 02450033 A 20020221

Priority
AT 3092001 A 20010227

Abstract (en)
Device for sputtering and granulating liquid slag comprises a tundish (1) for receiving a melt and a sputtering head formed as a hot cyclone (3) and
which opens into the cooling chamber (9). Burners and/or propellant gas nozzles (10) are connected to the cyclone. Preferred Features: The nozzles
are formed as slit nozzles and extend in the axial direction of the casing of the cyclone. The cyclone is bombarded with propellant gas at 200-800
degrees C and a pressure of 1.5-6 bar.

Abstract (de)
Bei einer Einrichtung zum Zerstäuben von Schmelzen, insbesondere von flüssigen Schlacken mit einem Tundish (1) für die Aufnahme der
Schmelzen und einem in oder an der Auslauföffnung (20) angeordneten zerstäuberkopf, an welchem ein Kühlraum (9) für die zerstäubte Schmelze
angeschlossen ist, ist der Zerstäuberkopf als Heißzyklon (3) ausgebildet, welcher in den Kühlraum (9) mündet, wobei an den Heißzyklon (3) Brenner
und/oder Treibgasdüsen (12) angeschlossen sind. <IMAGE>
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